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 Iniössä on aluekohtaiset polttokelpoisen jätteen keräyspisteet Norrbyn 

satamassa, Jumon kylässä, Kannvikissä, Söderbyssä, Keistiössä, Kolkossa, 
Åselholmassa, Kvarnholmassa ja Ytterstössä. Metallin, lasin ja paperin 
keräyspisteet on ainoastaan Norrbyn satamassa, Kannvikissä ja Keistiössä. 

 
 Järjestelmä, jossa kerätään pelkästään polttokelpoista jätettä, ei kannusta Iniön 

ulkosaariston kiinteistöjä lajittelemaan. Yhteydet aluekohtaisille keräys- 
 pisteille ovat harvassa ja yhteysalusten tiukat aikataulut eivät anna aikaa 

pysähtyä keräyspisteille. 
 
 Nykytilanteessa jätteenkuljetusauto tyhjentää polttokelpoisen jätteen Kolkossa ja 

Åselholmasssa.  Yhteysalus m/s Satava kuljettaa jäteastiat Kvarnholmasta ja 
Ytterstöstä Kannvikiin tyhjennystä varten. M/s Satavan henkilökunnan mukaan 
järjestelmä on toimiva.  

 
 Samaa järjestelmää, jossa m/s Satava kuljettaa astiat jätteenkuljetusautoon, 

voitaisiin käyttää Kolkkoon ja Åselholmaan sijoitettujen metallin-, lasin- ja 
paperinkeräysastioiden kuljettamiseen. 

 
Ehdotus Iniön lautakunta päättää kehottaa Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:tä 

selvittämään mahdollisuudet sijoittaa metallin-, lasin- ja paperinkeräysastiat 
Kolkkoon ja Åselholmaan ja neuvottelemaan niistä maanomistajien ja 
liikennöitsijän kanssa. 

 
Päätös  Keskustelun jälkeen esittelijä lisäsi seuraavan ehdotuksen: Polttokelpoinen jäte 

 aluekohtaisilla keräyspisteillä Norrbyssä, Jumossa ja Keistiössä tulisi tyhjentää 
 viikossa. Lautakunta hyväksyi esittelijän muutetun ehdotuksen. 

 
Tiedoksianto Lounais-Suomen Jätehuolto Oy, yhdyskuntainsinööri Matias Jensén, Iniön 

osavuosiasukkaat ry 
 
 _______________ 
 
 
Iniön lautakunta 10.12.2021 § 32    
 
Valmistelija Puheenjohtaja Linda Lindberg, puh. 040 528 2609 
Esittelijä Puheenjohtaja Linda Lindberg, puh. 040 528 2609 
 linda.lindberg0@gmail.com 

 
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n aluesuunnittelija Eva Sjöman on vastannut 
lautakunnan kirjelmään. 



 
LSHJ on huomannut jätemäärien lisääntymisen ja tulee tarkistamaan 
polttokelpoisen jätteen tyhjennysvälit. Muutokset polttokelpoisen jätteen 
keräykseen tehdään ennen seuraavaa sesonkia. Aluesuunnittelija ei vielä tässä 
vaiheessa osaa sanoa, miten tämä tulee vaikuttamaan Iniön tyhjennyksiin. Ensi 
vuonna LSHJ tulee jätelain päivittämisen yhteydessä tarkistamaan myös 
hyötyjätteen keräyspisteverkostonsa. 
 
LSHJ huomioi lautakunnan toiveet mahdollisuuksien mukaan. 
 

Liite LSHJ:n vastine lautakunnan kirjelmään 
 

Päätösehdotus Lautakunta merkitsee LSHJ:n vastineen tiedoksi ja jatkaa asian seuraamista. 
Lautakunta kehottaa myös kaupunkia seuraamaan asiaa. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Yhdyskuntainsinööri Matias Jensén 
 
 __________________ 
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Iniön lautakunta kehotti Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:tä (LSJH) selvittämään 
mahdollisuutta laajentaa lasin-, metallin- ja paperinkeräys myös Kolkoon ja 
Åselholmiin. 
 
LSJH ilmoitti, että se on tehnyt periaatepäätöksen, jonka mukaan ulkosaariston 
pienillä keräyspisteillä kerätään ainoastaan polttokelpoista jätettä. 
 
LSJH suunnittelee laajentavansa hyötyjätteiden keräystä yhdellä Iniön pääsaaren 
hyötyjätteiden keräyspisteellä vuoden 2024 aikana lisäämällä pisteelle myös 
pahvin- ja muovinkeräyksen. LSJH:n mukaan tämä merkitsee sitä, että muovia ja 
pahvia lajittelevien on kuitenkin kuljettava hyötyjätteiden keräyspisteelle, jolloin 
he voivat samalla lajitella paperin, lasin ja metallin. 
 
Tavoitteena tulisi olla, että valtaosa jätteistä voitaisiin kierrättää. Nykyinen 
järjestelmä ei kannusta lajitteluun pienillä saarilla, ja on valitettavaa, ettei LSJH 
näe tarvetta alueen jätehuollon kehittämiselle. Pitäisi olla mahdollista saada 
siirrettäviä astioita, jotka yhteysalus voisi viedä mukanaan jäteautolle. Kesällä on 
varmasti tarvetta muutamalle tyhjennykselle, kun taas talvella pari kertaa saattaa 
riittää. Ehkä olisi mahdollista kehittää järjestelmä, jossa esimerkiksi paikalliset 
kylätoimikunnat tai kalastuskunnat ilmoittavat jätehuoltoyhtiölle, kun tyhjennys 
alkaa olla tarpeen, jotta astiat eivät kulkisi tarpeettomasti edestakaisin 
yhteysaluksilla. 
 
Lauttaliikenteen aikataulut aiheuttavat haasteita, mutta myös lauttojen jälkeen 
on kierrätyspisteitä (LSJH tai Rinki), joita voi käyttää. LSJH:n ensimmäinen 
keräyspiste Kannvik–Heponiemi-lauttapaikan jälkeen on Taivassalossa, jonne voi 
viedä lasia, metallia, paperia, tekstiilejä ja pahvia. Kaikki LSJH:n kierrätyspisteet 



LSJH:n koko toiminta-alueella ovat käytettävissä, kuten myös kaikki Suomen 
Rinki-ekopisteet. 

 
Mitä tulee lautakunnan kehotukseen lyhentää polttokelpoisen jätteen 
tyhjennysväliä, LSHJ ilmoittaa, että se lisää tyhjennyksiä viikolla 21 niin, että 
tyhjennys suoritetaan sekä ennen pitkää pyhää että sen jälkeen. LSJH selvittää 
polttokelpoisen jätteen tyhjennysten lisäämistä kahteen kertaan viikossa viikoilla 
25–32. 
 

Esittelijä Puheenjohtaja Linda Lindberg, puh. 040 528 2609 
 linda.lindberg0@gmail.com  

 
Päätösehdotus Iniön lautakunta kehottaa Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:tä tarkistamaan 

hyötyjätteiden keräämistä koskevia periaatteitaan niin, että ne kannustaisivat 
kierrätykseen ja lajitteluun saariston pienillä saarilla. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Lounais-Suomen Jätehuolto Oy 
 
 __________________ 


